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Protokół Nr XXXIII/08 
 

z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytej  w dniu 27 listopada 2008 r. 

 
 
Obrady Rady rozpoczęły się o godz. 16.00 i trwały do 23.35. 
 
Z powodu zwolnienia lekarskiego w obradach Rady nie uczestniczył Prezydent Miasta 
Wiesław Fąfara.  
 
Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt.  
Po przywitaniu wszystkich obecnych i stwierdzeniu prawomocność obrad – w sesji 
uczestniczyli wszyscy Radni – zwrócił się z pytaniem w sprawie  wnioskowanych 
zmian do porządku obrad: 
Grzegorz Mankiewicz zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad  o punkt dot. 
wprowadzenia zmian w składzie osobowym komisji problemowych. 
„za” wnioskiem oddano 16 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 0. 
Wniosek został wprowadzony do porządku obrad jako punkt  10. 
 
Innych zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 
 
W związku z powyŜszym porządek obrad sesja nr XXXIII/08 przedstawia się jak 
niŜej: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z sesji Nr XXXII/08 odbytej 30 października 2008 r.  
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
4. BieŜąca informacja Prezydenta Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na zgłoszone 

interpelacje i zapytania. 
6. Gospodarka zasobem nieruchomości gminy. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2009, 

2) programu ochrony zdrowia na rok 2009, 
3) uchwalenia „Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami 

pozarządowymi na rok 2009”, 
4) zmiany uchwały w sprawie określenia zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy, 
5) zmiany uchwały w sprawie ustalenia wykazu komunalnych mieszkań 

słuŜbowych wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy z przeznaczeniem 
do wynajmowania na czas trwania stosunku pracy, 

6) zmiany uchwały dot. ustalenia cen za usługi przewozowe środkami miejskiego 
transportu zbiorowego, 
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7) zwolnienia z obowiązku sprzedaŜy w trybie przetargowym nieruchomości 
połoŜonej przy ul. Mostowej – działka nr 46/7. 

8. Podjęcie uchwał okołobudŜetowych na rok 2009: 
1) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
2) zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek opłaty od posiadania psów, 

terminów płatności i sposobu jej poboru. 
9.  Wprowadzenie zmian w budŜecie miasta na rok 2008 
10. Wprowadzenie zmian w składach osobowych komisji problemowych 
11.Wolne wnioski 
12. Zakończenie obrad 

 
Ad 2 
 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt - po upewnieniu się, Ŝe nikt 
z radnych nie wnosi uwag -  stwierdził przyjęcie protokółu z sesji Nr XXXII/08 
odbytej 30 października  2008 r.   
 
Ad 3 
 
Informację o pracach komisji problemowych Rady Miasta, Przewodniczącego oraz 
bieŜącej korespondencji w okresie międzysesyjnym przedstawił Przewodniczący Rady 
Miasta Grzegorz Chudomięt. 

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad 4 
 
Informację o działaniach i decyzjach podjętych przez Prezydenta Miasta w okresie 
międzysesyjnym przedstawiła Z-ca Prezydenta Miasta Brygida kolenda-Łabuś. 

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
Uzupełniając pisemną informację poinformowała o wyróŜnieniu przyznanym między 
innymi Gminie Kędzierzyn-Koźle w Ogólnopolskim Konkursie Krajowych Liderów 
Innowacyjności. 
  
Ad 5 
 
Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
 
- Ryszard Masalski złoŜył zapytania w sprawie: 

1)  organizacji wykonania zadania dot. utrzymania porządku i czystości w mieście, 
2) zasobów finansowych ADM Blachownia 
3) wystąpienia do Ministra Finansów w kontekście zapytania dot. realizacji przepisu 

art. 95 ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej, 
4) przyczyn nie zrealizowania decyzji o usunięcie niebezpiecznych topól rosnących 

przy ul. M. Konopnickiej, 
5) zasad  współuczestniczenia pracowników MOSiR w przygotowaniu imprez, 

których organizatorem nie jest gmina. 
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6) przekazania informacji Przewodniczącemu Rady Miasta o wynagrodzeniu 
Prezydenta Miasta. 

Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś zadeklarowała udzielenie pisemnej odpowiedzi w 
późniejszym terminie.  
 
- ElŜbieta Czeczot zwróciła się z pytaniem w sprawie przyczyn nie zrealizowania 

wniosku Publicznej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej dot. współfinansowania 
w kwocie 7 tys.zł.  zatrudnienia neuropsychiatry dziecięcego uczestniczącego w 
posiedzeniach zespołu orzekającego. 
Ponadto złoŜyła wniosek o interwencję w sprawie rozjeŜdŜonego błota przy ul. 
Raciborskiej w związku z budową  obwodnicy. 

(pisemne  zapytanie i  wniosek w załączeniu do protokołu) 
 

Ewald Świentek przedstawił uwagi krytyczne do odpowiedzi na interpelację w sprawie 
moŜliwości dofinansowania dowozu dzieci do szkoły dwujęzycznej w os. Rogi.  
 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz nie zgadzając się z zarzutem przedmówcy, Ŝe udzielona 
odpowiedź jest „nijaka”  - poprosił o jej odczytanie na sesji. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt poparł krytykę Ewalda Świentka. 
Ewald Świentek odczytał pismo zawierające odpowiedź na interpelację z dnia  30.10..  
 
Andrzej Kopeć zwrócił się z pytaniem dot. koncepcji uwzględnienia terenów tzw. Pola 
Południowego w Specjalnej Strefie Ekonomicznej – jeŜeli są  załoŜenia aby teren ten 
uwzględnić w SSE, to  prosi o podanie przyczyn nieuwzględniania w projekcie 
budŜetu miasta na rok 2009  środków na sfinansowanie wykonania zadania pn. 
uzbrojenie terenów Pola Południowego.  
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś zaproponowała aby  dyskusję na temat  
projektu budŜetu miasta na rok 2009 przeprowadzić na sesji, gdy uczestniczy w niej 
Prezydent Miasta - jako inicjator i autor projektu - oraz gdy przedmiotem obrad będzie 
projekt  budŜetu miasta na rok 2009.  
 
Ryszard Pacułt zwrócił się z pytaniem w sprawie moŜliwości  podjęcia interwencji 
przez miejskie słuŜby porządkowe w celu zahamowania pogarszania się stanu 
higienicznego chodników i skwerów zanieczyszczanych odchodami psów.  
(pisemne  zapytanie  w załączeniu do protokołu) 
Ustalono, Ŝe odpowiedź zostanie udzielona na piśmie  w terminie późniejszym. 
 
Zbigniew Barszcz poparł uwagę przedmówcy dot. potrzeby zintensyfikowania działań 
StraŜy Miejskiej w stosunku do właścicieli psów, których psy biegają w miejscach 
publicznych bez  kagańców i naleŜytej opieki.  
Ponadto poprosił o informację na temat oferty złoŜonej przez spółkę „Plazma” Zakład 
Zagospodarowania Odpadów, która planuje otworzyć zakład na terenie Kędzierzyna-
Koźla.  
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Odpowiedź udzieliła Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś – poinformowała na 
temat odpowiedzi udzielonej przez Związek Gmin „Czysty region” (do którego 
wpłynęły dwie oferty dot. otwarcia na terenie Kędzierzyna-Koźla zakładów 
zagospodarowania odpadów) oraz przedstawiła krótką informację na temat planów 
uruchomienia zakładu unieszkodliwiania odpadów przemysłowych i komunalnych 
przez Spółkę „Plazma”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Chudomięt zasygnalizował na temat trudności jakie 
musi pokonać podmiot oferujący inną technologię unieszkodliwiania odpadów niŜ 
przewidziana w obowiązującym„Planu Gospodarki Odpadami dla Województwa 
Opolskiego” . 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś poinformowała o niezbędnych działaniach  
związanych z  aktualizacją ww. planu. 
 
Jerzy Majchrzak zwrócił się z pytaniem w sprawie bieŜącej sytuacji dot. przygotowań 
do realizacji zadania ul. Kozielskiej i Al Jana Pawła II. 
 
Informację na temat przyczyn przesunięcia realizacji zadania na rok 2009 przedstawiła 
Z -ca Prezydenta Miasta Brygida Kolenda-Łabuś. 
 
Grzegorz Mankiewicz poprosił o informację na temat prac związanych z modernizacją 
oświetlania ulicznego wzdłuŜ osiedlowej ulicy równoległej do ulicy 1 Maja.  
 
Z -ca Prezydenta Miasta Brygida Kolenda-Łabuś zadeklarowała udzielenie informacji 
po sprawdzeniu tematu.  
 
Rafał Olejnik zwrócił się z pytaniem na temat aktualnej sytuacji dot. wykorzystania 
kwoty 1 mln zł. przyznanej w ramach  pomocy finansowej Powiatowi Kędzierzyńsko-
Kozielskiemu na opracowanie dokumentacji technicznej oraz modernizację budynku 
przy ul. Judyma 4 na utworzenie hospicjum. 
 
Odpowiedzi udzielił Z-ca Prezydenta Miasta Piotr Gabrysz – poinformował o piśmie 
w którym Starostwo zwraca się z prośbą o przekazanie dotacji w 2009 r. z uwagi na 
trudności z wykorzystaniem środków w roku bieŜącym.  
 
Rafał Olejnik podzielił się obawami wynikającymi z braku tego zadania w projekcie 
budŜetu miasta na rok 2009.    
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś wyjaśniła, Ŝe pismo ze Starostwa dot. 
problemów związanych z wykorzystaniem dotacji w 2008 r. wpłynęło do Prezydenta 
Miasta po zakończeniu prac nad projektem budŜetu miasta na rok 2009.  
 
Halina Mińczuk przedstawiła uwagi dot. sposobu realizacji prac modernizacyjnych 
ul. Chopina. 
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Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś zadeklarowała sprawdzenie częstotliwości 
wyjazdów inspektora  nadzorującego realizację tego zadania. Ponadto  udzieliła 
wyjaśnień na temat  sposobu realizacji ww. zadania oraz potwierdziła zgłaszane 
zastrzeŜenia dot. wykonania tego zadania.  
 
Zbigniew Barszcz poinformował, Ŝe na dzień 4 grudnia br. został wyznaczony termin 
odbioru tego zadania – jednocześnie wyraził obawy, czy zadanie zostanie zakończone 
w terminie. 
  
Halina Mińczuk poprosiła o wyjaśnienie powstałego błędu przy sprzedaŜy  pierwszego 
i kolejnych mieszkań w budynku przy ul. Arki BoŜka 2-4. 
 
Wyjaśnień udzieliła Z-ca Prezydenta Miasta Brygida Kolenda-Łabuś  - 
poinformowała, Ŝe pomyłka powstała w wydziale wieczysto księgowym Sądu 
Rejonowego i być moŜe  u notariusza.   
 
Dariusz Jorg zwrócił się z prośbą o przedstawienie radnym wykazu zadań, które będą 
ujęte w uchwale o środkach niewygasających. W dalszej części wypowiedzi  
przedstawił uwagi dot.   sposobu realizacji zadania „budowa ścieŜki rowerowej przy 
Alei Lisa” (zakwestionował jakość wykonania podłoŜa pod ścieŜkę rowerową) oraz 
poprosił o podanie przyczyn nieinformowania radnych o wynikach negocjacji z 
inwestorami z Wysp Brytyjskich 
 
Na pytania odpowiedzi udzieliła Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś ;  - 
odpowiadając na pytanie dot. wykazu zadań, które będą ujęte w uchwale o 
niewygasających środkach zaznaczyła, Ŝe na dzień dzisiejszy trwają prace nad listą 
takich zadań, 
- odnosząc się do uwag dot. sposobu wykonania ścieŜki rowerowej zadeklarowała 
sprawdzenie na miejscu stanu faktycznego, 
- przedstawiła informację na temat  uzgodnień wypracowanych na spotkaniu w okresie 
międzysesyjnym  Prezydenta Miasta z inwestorami z Anglii. 
 
Ryszard Pacułt zaapelował o usunięcie swastyki namalowanej na znaku drogowym 
stojącym w okolicy targowiska przy ul. Damrota. 
 
Joanna Urbanik-Kapka zwróciła się z pytaniem dot. planów remontowych Domu 
Kultury w Koźlu oraz  planów dot. budowy ścieŜek rowerowych w 2009 roku. 
 
Zbigniew Peczkis na wstępie poprosił o informację na temat zainteresowania władz 
gminy współpracą z inwestorami z Wysp Brytyjskich. 
Ponadto poruszył tematy: 
- braku oświetlenia na parkingu przed lodowiskiem w os. Azoty, 
- planów utworzenia gimnazjum dwujęzycznego. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś udzielając odpowiedzi zapewniła o chęci 
podjęcia współpracy z Anglikami oraz przedstawiła przyczyny dot. braku oświetlenia 
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przed lodowiskiem (obecnie dzierŜawą kompleksu sportowego interesuje się inwestor, 
który prawdopodobnie przedstawi koncepcję zagospodarowania obiektu ). 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz poinformował o planach utworzenia gimnazjum 
dwujęzycznego w Gimnazjum Nr 1. 
 
Andrzej Kopeć zwrócił się z pytaniem dot. terminu podpisania umowy na wykonanie 
remontu  budynku Urzędu Miasta. 
 
Odpowiedzi udzieliła Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś – termin podpisania 
umowy zaleŜy od tego czy Rada podejmie dzisiaj uchwałę w sprawie zmian w 
budŜecie miasta na rok 2008, czy teŜ projekt odrzuci. 
 
Andrzej Kopeć poinformował o wniosku przyjętym przez Komisję Strategii i Rozwoju 
na posiedzeniu 20 listopada 2008 r. o wstrzymanie się z zawieraniem nowych umów 
na realizację zadań wymiennych w załączniku zadań wieloletnich do budŜetu miasta 
na rok 2009.  
 
Grzegorz Mankiewicz interesował się realizacją zadania zakupu mobilnego lodowiska 
oraz moŜliwością zmiany dotychczasowej lokalizacji lodowiska.  
 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz poinformował, Ŝe zadanie jest realizowane a za 
utrzymaniem dotychczasowej lokalizacji przemawiają uwarunkowania techniczne.  
 
Dariusz Jorg zwrócił się z prośbą o przekazanie radnym projekt budŜetu miasta na rok 
2009 w wersji elektronicznej.  
Ponadto poruszył temat podpisania umowy w sprawie remontu budynku Urzędu 
Miasta – zwrócił uwagę, Ŝe pośpiech w tym przypadku  jest niezasadny. W dalszej 
części zaproponował rozwaŜenie zmiany systemu finansowania realizacji zadania w 
danym roku budŜetowym. 
 
Halina Mińczuk zwrócił się z pytaniem na temat etapu prac nad programem  
rewitalizacji budynków. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Chudomięt interesował się tzw. schetynówkami  
 
Do wypowiedzi Dariusza Jorga, Haliny Mińczuk i Grzegorza Chudomięta odniosła się 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś. 
 
Wojciech Kapka zgłosił wniosek o zakończenie realizacji punktu. 
 
Wniosek nie został poddany pod głosowanie, gdyŜ lista  osób zgłoszonych do dyskusji 
została wyczerpana.  
 
Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu prowadzący obrady ogłosił 10-
cio minutową przerwę (od 18.15 do 18.25)  
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Po wznowieniu obrad, stwierdzeniu kworum przystąpiono do realizacji punktu 6 
porządku obrad. 
 
Ad 6 
 
Gospodarka zasobem nieruchomości gminy. 
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka  odczytał 
wniosek komisji o zdjęcie z porządku obrad komisji i sesji tego punktu. Ponadto 
poinformował o zobowiązaniu się Dariusza Jorga do przygotowania tabeli z kryteriami 
na podstawie których naleŜy opracować zbiorcze informacje o stanie gospodarki 
zasobem nieruchomości Gminy.  
 
Przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Ewald 
Świentek  poinformował, Ŝe komisja przyjęła informację na temat gospodarki zasobem 
nieruchomości gminy  przez aklamacje.  
 
Dariusz Jorg poinformował, Ŝe zgłasza wniosek analogiczny jak wniosek Komisji 
Finansowo-Gospodarczej. Przypomniał, Ŝe temat do planu pracy wprowadziła Rada 
Miasta. W dalszej części wypowiedzi uzasadnił wniosek o zdjęcie tematu z porządku 
obrad komisji i sesji - jego zdaniem Urząd nie realizuje obowiązków określonych  
w art. 23 i 25 ustawy o gospodarce nieruchomościami a przedstawiony materiał 
jedynie ilustruje aktualną sytuację, a nie mówi o gospodarowaniu zasobem i 
planowanych działaniach w zasobach nieruchomości gminy. Na zakończenie 
potwierdził, Ŝe zgodnie z deklaracją na posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej 
przygotował tabele które będą pomocne przy opracowaniu informacji na temat 
gospodarki zasobem nieruchomości gminy. Tabele te prześle pocztą elektroniczną 
kierownikowi Wydziału Geodezji i Gospodarki Gruntami.  
 
„za” wnioskiem Dariusza Jorga o zdjęcie punktu z porządku obrad oddano 14 głosów 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 1 głos 
 
W związku z zamieszaniem powstałym w trakcie liczenia głosów, wniosek o 
reasumpcję głosowania zgłosił Wojciech Kapka. 
„za”  reasumpcją oddano 12 głosów, 
„przeciw” 4 
„wstrzymujących się” 0. 
 
Kolejne głosowanie dotyczyło wniosku Dariusza Jorga o zdjęcie punktu z porządku 
obrad sesji, w celu przygotowania nowej informacji dot. gospodarki zasobem 
nieruchomości gminy. 
„za” wnioskiem oddano 16 głosów, 
„przeciw” 2, 
„wstrzymujących się” 1 głos 
Wniosek uzyskał akceptację Rady.  
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Ad 7 
 
7.1. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2009 
 
 
Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt odczytał wnioski Komisji Zdrowia 
Spraw Socjalnych i Rodziny zgłoszone przez ElŜbietę Czeczot na posiedzeniu 
odbytym 24.11.2008 o treści: 
1. Wnioskuję, aby wynagrodzenie członków Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych wynosiło za 1 posiedzenie 20% minimalnego wynagrodzenia za 
pracę naleŜnego pracownikom zatrudnionym w pełnym wymiarze czasu pracy. 

2. Wnioskuję, aby projekt uchwały w sprawie przyjęcia GPPRPAiN na rok 2009                     
w pierwszej kolejności zaopiniowała Komisja Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. 

 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz odnosząc się do wniosku nr 2 wyjaśnił, Ŝe wniosek 
Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny  nie znajduje prawnych podstaw,  gdyŜ 
regulacje prawne nie obligują gminy do przesłania ww projektu uchwały do 
zaopiniowania  Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych a Komisja RPA 
nie ma obowiązku opiniowania Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów   
Alkoholowych i Narkotykowych.   
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny Rafał Olejnik, 
uzupełniając opinię komisji, przedstawił wniosek sformułowany przez ElŜbietę 
Czeczot i przyjęty na posiedzeniu w dniu 27.11.br. (przed obradami Rady)  o treści: 
„Komisja wnosi do Prezydenta Miasta o spowodowanie po podjęciu przez Radę 
Miasta uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2009 ogłoszenia konkursów na 
zadania w 2009 r., których program dotyczy w miesiącu grudniu 2008 r. na podstawie 
prowizorium budŜetowego co zapewni ciągłość pracy i finansowania świetlic 
socjoterapeutycznych”.  
Uzasadniając wniosek komisji podkreślając, Ŝe celem jest zapewnienie ciągłości 
finansowania świetlic socjoterapeutycznych.  
 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz nawiązując do wniosku nr 1 dot. wynagrodzenia za 
udział w 1 posiedzeniu Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 
wysokości 20% minimalnego wynagrodzenia za pracę naleŜnego pracownikom 
zatrudnionym w pełnym wymiarze czasu pracy – poinformował, Ŝe Prezydent Miasta 
podtrzymuje swoją propozycję dot. 15% minimalnego wynagrodzenia.  
 
Rafał Olejnik, uzasadnił wniosek komisji dot. ustalenia wynagrodzenia w wys. 20%. 
 

Ryszard Masalski poprał wniosek - przyjęty przez komisję 24.11. - dot. 
skierowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia GPPRPAiN na rok 2009   do 
zaopiniowania Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Zwrócił uwagę na 
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fachowe przygotowanie członków Komisji RPA oraz informację na str. 6  załącznika 
nr 1 do  GPRPAiN iŜ „Na przełomie listopad - grudzień 2008r. planowane jest  
przeprowadzenie diagnozy problemów uzaleŜnień od środków psychoaktywnych, tj. alkoholu, 
nikotyny i narkotyków wśród dzieci i młodzieŜy poniŜej 18 roku Ŝycia z terenu Gminy 
Kędzierzyn-Koźle wraz z analizą porównawczą badań przeprowadzonych w roku 2005 dot. tej 
samej problematyki”  

Diagnoza ta pozwoli na ocenę czy dotychczasowe działania są właściwe, czy 
naleŜy coś zmienić. W związku z tym zgłosił wniosek  o zdjęcie punktu z porządku 
obrad i powrót do tematu po zasięgnięciu  opinii Komisji RPA oraz po 
zdiagnozowaniu    problemu uzaleŜnień wśród młodzieŜy.  

 
Przewodniczący Rady Grzegorz Chudomięt zwrócił uwagę, Ŝe powyŜszy wniosek jest 
sprzeczny z wnioskiem Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych (z dnia 27.11.). 
 
Dariusz Jorg popierając wniosek Komisji ZSSiR dot. ustalenia stawki wynagrodzenia 
w wys. 20% minimalnego wynagrodzenia – zwrócił uwagę, Ŝe Komisję RPA tworzą 
sami fachowcy. W dalszej części wypowiedzi zakwestionował wniosek  Ryszarda 
Masalskiego w sprawie zdjęcia punktu z porządku obrad. 
 
Zbigniew Barszcz poparł wniosek Komisji dot. ogłoszenia konkursów w miesiącu 
grudniu 2008 r. w celu zapewnia ciągłość pracy i finansowania świetlic 
socjoterapeutycznych. Jednocześnie zaapelował do Ryszarda Masalskiego o wycofanie 
wniosku.   
 
Jerzy Majchrzak poinformował, Ŝe jest przeciwny aby podjęcie uchwały w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2009 przesuwać na grudzień br. Wyraził 
zdziwienie, Ŝe Komisja ZSSiR sama nie wystąpiła do Komisji RPA o opinię w sprawie 
projektu programu. Zwrócił uwagę, Ŝe program na rok 2009 niewiele róŜni się od 
programów uchwalonych i realizowanych do tej pory i jest kontynuacją nakreślonych 
zadań. W związku z tym zaproponował przyjęcie programu na rok 2009 a ewentualne 
zmiany wprowadzić w trakcie roku.   
 
Grzegorz Mankiewicz poparł wniosek Komisji ZSSiR dot. ogłoszenia konkursów  w 
grudniu oraz zaproponował zryczałtowanie diet dla członków Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych.   
 
Rafał Olejnik krótko odniósł się do wypowiedzi Jerzego Majchrzaka oraz zaapelował 
do Ryszarda Masalskiego o wycofanie wniosku a do radnych o podjęcie uchwały w 
sprawie przyjęcia GPRPAiN na rok 2009.  
 
Ryszard Masalski uzasadniając wniosek podkreślił, Ŝe jego intencją jest poznanie 
problemu w kontekście wyników z przeprowadzonej diagnozy, aby zapobiec 
„głosowaniu w ciemno”. 
 
Ryszard Pacułt zwrócił uwagę, Ŝe dotychczasowa dyskusja odbiega od zasadniczego 
tematu, gdyŜ dotyczy wniosku Ryszarda Masalskiego w sprawie zdjęcia punktu 
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z porządku obrad oraz kwestii skierowania projektu uchwały do zaopiniowania 
Komisji RPA.  Zaapelował o zawęŜenie  dyskusji do zagadnień ujętych w projekcie 
GPPiRPA. Na zakończenie zgłosił wniosek formalny aby przewodniczący obrad 
poddał  pod głosowanie wniosek Ryszarda Masalskiego w sprawie zdjęcia punktu 
z porządku obrad. 
 
Przewodniczący obrad Grzegorz Chudomięt poinformował, Ŝe spośród osób, które 
zgłosiły się do dyskusji, jedynie Wojciech Kapka jeszcze nie zabrał głosu.  W związku 
z tym zaproponował aby po udzieleniu głosu Wojciechowi Kapka i wysłuchaniu 
wyjaśnień Z-cy Prezydenta Miasta przystąpić do  głosowania. 
 
Wojciech Kapka poprosił o bliŜszą informację na temat planowanej diagnozy wśród 
młodzieŜy.  
 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz udzielając wyjaśnień potwierdził plany 
przeprowadzenia na przełomie listopada - grudnia br.  diagnozy problemów uzaleŜnień od 
środków psychoaktywnych wśród dzieci i młodzieŜy poniŜej 18 roku Ŝycia z terenu Gminy 
Kędzierzyn-Koźle wraz z analizą porównawczą badań przeprowadzonych w roku 2005 dot. tej 
samej problematyki”. Jednocześnie zwrócił uwagę, Ŝe wyniki będą najwcześniej 
w I kwartale 2009 r.  W związku z tym oczekiwanie  Ryszarda Masalskiego, Ŝe wyniki 
będą znane w grudnia br. nie mogą być spełnione. 
 
Ryszard Masalski wycofał wniosek o zdjęcie punktu z porządku obrad. Jednocześnie 
przedstawił swoje wątpliwości do  propozycji prowadzącego obrady by przystąpić do 
głosowania. Jego zdaniem prowadzona do tej pory dyskusja nie dotyczyła  projektu 
GPPiRPA lecz wniosku o zdjęcie punktu z porządku obrad.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Chudomięt zgłosił wniosek o zakończenie dyskusji  
Ryszard Masalski wypowiedział się przeciw wnioskowi, gdyŜ do tej pory dyskusji nie 
było. . 
 
Wojciech Kapka poparł wypowiedź Ryszarda Maslakiego. 
 
Prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt  zwrócił uwagę, Ŝe w trakcie realizacji 
punktu nie ingerował w treść dyskusji.  
Następnie poddał pod głosowanie wniosek o zakończenie dyskusji:  
„za” oddano 15 głosów, 
„przeciw” 3, 
„wstrzymujących się” 2 głosy. 
 
Ryszard Masalski poinformował o zamiarze wystąpienia do wojewody o uchylenie  
uchwały, gdyŜ nie miał moŜliwości zabrania głosu w dyskusji nad projektem.  
 
Następnie prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie: 
1.  wniosek Komisji ZSSiR aby wynagrodzenie członków Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych wynosiło za 1 posiedzenie 20% minimalnego 
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wynagrodzenia za pracę naleŜnego pracownikom zatrudnionym w pełnym wymiarze 
czasu pracy. 
„za” oddano 16 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 4 głosy 
 
Drugie głosowanie dotyczyło  projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych i 
Narkotykowych na rok  2009  wraz z przyjętym wnioskiem: 
„za” oddano 19 głosów, 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 0. 
 
 

Uchwała Nr XXXIII/406/08 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia  27 listopada 2008 r.  

 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkotykowych na rok  2009 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
Następnie przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek Komisji ZSSiR o 
treści: 
„Komisja wnosi do Prezydenta Miasta o spowodowanie po podjęciu przez Radę 
Miasta uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2009 ogłoszenia konkursów na 
zadania w 2009 r., których program dotyczy w miesiącu grudniu 2008 r. na podstawie 
prowizorium budŜetowego co zapewni ciągłość pracy i finansowania świetlic 
socjoterapeutycznych”: 
„za” wnioskiem oddano 17 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 2 głosy. 
 
Ad 7.2.  
 
Podjęcie uchwały w sprawie programu ochrony zdrowia na rok 2009, 
 
Przewodniczący Komisji ZSSiR Rafał Olejnik poinformował, Ŝe Komisja pozytywnie 
zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
W dalszej części wypowiedzi poinformował o poprawce polegającej na korekcie 
zapisu nazwy zadania  ujętego w poz. 11) pn.  Szczepienie przeciwko rakowi szyjki 
macicy (przeciw wirusowi HPV) dziewczynek urodz. W 1997 r. oraz kontynuacja 
szczepień dziewczynek urodz. W 1996 r. niezaszczepionych w 2008 r. na zapis „ 
Profilaktyka raka szyjki macicy - szczepienie przeciwko wirusowi HPV  dziewczynek 
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urodz. w 1997r., oraz kontynuacja szczepień dziewczynek urodz. w 1996r., 
niezaszczepionych w 2008r. 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz uzasadnił wprowadzenie korekty nazwy zadania - oraz 
nawiązując do uzasadnienia do projektu uchwały -  poinformował o uzupełnieniu 
wykazu badań profilaktycznych proponowanych przez publiczne i niepubliczne 
zakłady opieki zdrowotnej w Kędzierzynie-Koźlu  o pozycję 19. o treści:. 
 
Nucleagena Sp.zo.o - 
– Laboratorium Genetyki Molekularnej 

-diagnostyka zakaŜeń  
wirusem HPV,  
-cytologia jednowarstwowa, 
-diagnostyka predyspozycji 
genetycznych do chorób 
nowotworowych, 
-wykrywanie bakterii Legionella, 
- testy z krwi metodą Real-Time PCR. 
 

 
Po tej informacji prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt ogłosił 5-cio minutową 
przerwę w trakcie której zasięgnął informacji na temat   uzupełnionego wykazu. 
(przerwa trwała od 19.15. do 19.20) 
 
Po przerwie i stwierdzeniu kworum  kontynuowano realizację punktu  7.2. 
 
Przewodniczący Komisji ZSSiR Rafał Olejnik zgłosił i uzasadnił wniosek o 
uszczegółowienie nazwy szczepionki przeciwko wirusowi HPV – wnioskując zapis 
„szczepionka czterowalentna”. 
 
Dariusz Jorg poparł wniosek Rafała Olejnika oraz podzielił się  wątpliwościami na 
temat zasadności przekazywania radnym informacji o wykazie badań profilaktycznych 
proponowanych przez publiczne i niepubliczne zakłady opieki zdrowotnej w 
Kędzierzynie-Koźlu.  
 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz wyjaśnił, Ŝe przedstawiony wykaz  ma na celu  
poinformowanie Rady  na temat firm, które zgłosiły propozycje realizacji zadań 
ujętych w programie profilaktycznym. Odnosząc się do wniosku o uzupełnienie nazwy 
szczepionki o zapis „czeterowalentna” wyraził obawy, Ŝe takie zawęŜenie moŜe mieć 
niekorzystny wpływ na cenę szczepionki.  
 
Grzegorz Mankiewicz interesował się formami realizacji zadań: 
-    wspieranie poradami w zakresie pomocy psychologicznej, społecznej, prawnej,  
- Podnoszenie poziomu wiedzy i umiejętności osób starszych, które zostaną 

wykorzystane np. w  wolontariacie na rzecz innych mieszkańców miasta (np. 
pomoc w wyrównywaniu zaległości w nauce przez dzieci ze środowisk  
zagroŜonych patologiami społecznymi). 

 
Rafał Olejnik zwrócił się z pytaniem na temat ewentualnych form współpracy 
finansowej Gminy z  SP ZOZ. 
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Na pytania radnych odpowiedzi udzielił Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz.  
Następnie prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał kolejno pod głosowanie: 
 
1. Wniosek Rafała Olejnika o uzupełnienie nazwy szczepionki o zapis 
czterowalentną. Po uwzględnieniu wniosku zadanie w poz.  11 otrzyma treść: 
11) Profilaktyka raka szyjki macicy - szczepienie przeciwko wirusowi HPV szczepionką 
czterowalentną  dziewczynek urodz. w 1997r.,oraz kontynuacja szczepień dziewczynek 
urodz. w 1996r., niezaszczepionych w 2008r. 
 
„za” wnioskiem oddano 18 głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się” 0 
 
2. projekt uchwały w sprawie programu ochrony zdrowia na rok 2009 wraz z przyjętą 
poprawką; 
„za” oddano 18 głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się” 0 
 

Uchwała Nr XXXIII/407/08 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 27 listopada  2008r. 

 
w sprawie Programu ochrony zdrowia  na rok 2009 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
  

 
Ad 7.3. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-
Koźle z organizacjami pozarządowymi na rok 2009”, 
 
 
Przewodniczący Komisji ZSSiR Rafał Olejnik przedstawił wnioski przyj ęte na 
posiedzeniu w dniu 24.11.2008 r.  
 
1. wniosek zgłoszony przez Wiceprzewodniczącą komisji ElŜbietę Czeczot, aby: 
- § 4 ust. 5 (Rozdział II Programu) otrzymał brzmienie: „Wnioski o dotacje                   
w ramach konkursu opiniować będzie Komisja Konkursowa, której skład zatwierdza 
Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle. W skład Komisji Konkursowej Prezydent Miasta 
powołuje radnego – członka Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej i Komisji 
Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle wyznaczonego 
przez właściwą komisję”. 
Wniosek przyjęto jednogłośnie 5-ma głosami „za”. 
 
- § 9 ust. 2 pkt 1 (Rozdział IV Programu) otrzymał brzmienie: „powszechne zajęcia 
sportowe w szczególności dla dzieci i młodzieŜy w róŜnych dyscyplinach sportowych”, 
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oraz wykreślić w całości pkt 4 tj: „współzawodnictwo szkół i aktywizacja środowisk 
młodzieŜowych w zakresie sportu i rekreacji”, 
„za” – 4 głosy,  „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 1 głos 
 
Komisja jednogłośnie 5-ma głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle                         
z organizacjami pozarządowymi na rok 2009”, wraz z przyjętymi poprawkami.  
 
Przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej Dariusz Jorg przedstawił 
wnioski Komisji sformułowane na posiedzeniu w dniu 14.11.2008 r. : 
 
Radny Ryszard Masalski wnioskował, aby: 
- § 4 ust. 5 (Rozdział II Programu) otrzymał brzmienie: „Oferty na  prowadzenie 
zadań publicznych w ramach konkursu opiniować będzie Komisja Konkursowa,                  
w której skład wchodzą takŜe przedstawiciele komisji stałych Rady Miasta tj. Komisji 
Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych                  
i Rodziny Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. Skład Komisji Konkursowej zatwierdza 
Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle”.   
Wniosek przyjęto jednogłośnie 4-ma głosami „za”. 
 
- § 9 ust. 2 pkt 14) otrzymał brzmienie: „Wspieranie przedsięwzięć integrujących 
społeczeństwo między innymi w ramach grup integracji społecznej” 
Wniosek przyjęto jednogłośnie 4-ma głosami „za”. 

 
Komisja dodatkowo złoŜyła następujące wnioski do w/w projektu uchwały:  
 
1. § 6 ust. 3 projektu programu otrzyma brzmienie: „Prezydent Miasta moŜe 

zwołać forum organizacji pozarządowych działających na obszarze Gminy  w celu 
zebrania ich opinii i wniosków. Do uczestnictwa w forum Prezydent Miasta 
zaprasza pisemnie przedstawicieli stałych komisji problemowych Rady Miasta 
Kędzierzyn-Koźle” .  

      Wniosek przyjęto jednogłośnie 4-ma głosami „za”. 
 
2. § 9 ust. 2 pkt 3) projektu programu otrzyma brzmienie: „upowszechnianie 

turystyki i krajoznawstwa (skreśla się wyraŜenie „kwalifikowanej”) 
      „za” – 3 głosy,        „przeciw” – 0,             „wstrzymujących się” – 1 głos. 
 
3. wniosek dot. wykreślenia w całości zapisu w § 9 ust. 2 pkt) 4 tj. 

„współzawodnictwo szkół i aktywizacja środowisk młodzieŜowych w zakresie 
sportu i rekreacji”      

     „za” – 2 głosy,   „przeciw” – 2 głosy,          „wstrzymujących się” – 0 
     Wniosek upadł. 
 
4. wniosek dot. wykreślenia w całości zapisu w § 9 ust. 2 pkt) 8 tj. „prowadzenie 

zajęć rozwijających zainteresowania i uzdolnienia mieszkańców” 
     „za” – 2 głosy,   „przeciw” – 2 głosy,          „wstrzymujących się” – 0 
     Wniosek upadł. 
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5. wniosek dot. wykreślenia  w całości zapisu w § 9 ust. 2 pkt) 13 tj. „działania 
związane z propagowaniem ochrony przyrody i środowiska”  
„za” – 1 głos,   „przeciw” – 3 głosy,          „wstrzymujących się” – 0 

     Wniosek upadł. 
 
6. Komisja wnioskowała, aby w § 11 projektu programu datę 30 października        

2009 r. zmienić na „15 listopada 2009 r.” 
Wniosek przyjęto jednogłośnie 4-ma głosami „za”. 

 
7. Ryszard Masalski złoŜył wniosek, aby w § 3 projektu uchwały dodać zapis              

o treści: 
„Prezydent Miasta w terminie do 28 lutego 2010 r. przedłoŜy Radzie Miasta 
sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle                   
z organizacjami pozarządowymi  za rok 2009”. 
„za” – 3 głosy,   „przeciw” – 0,             „wstrzymujących się” – 1 głos. 

 
Komisja jednogłośnie 4-ma głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle                               
z organizacjami pozarządowymi na rok 2009”, wraz z przyjętymi wnioskami. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji O.KiK.F. Hubert Majnusz  odczytał wnioski 
komisji sformułowane na  posiedzeniu w dniu  19 listopada 2008 r.: 
 
Radny Ryszard Masalski wnioskował, aby: 
- § 6 ust. 3 projektu Programu otrzymał brzmienie: „ Prezydent Miasta moŜe zwołać 
forum organizacji pozarządowych działających na obszarze Gminy  w celu zebrania 
ich opinii i wniosków. Do uczestnictwa w forum Prezydent Miasta zaprasza pisemnie 
przedstawicieli stałych komisji problemowych Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle” .  
„za” – 6 głosów,        „przeciw” – 1 głos,          „wstrzymujących się” – 0 
 
- § 4 ust. 5 (Rozdział II Programu) otrzymał brzmienie: „Wnioski o dotacje                   
w ramach konkursu opiniować będzie Komisja Konkursowa, której skład zatwierdza 
Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle. W skład Komisji Konkursowej Prezydent Miasta 
powołuje radnego – członka Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej i Komisji 
Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle wyznaczonego 
przez właściwą komisję”. 
„za” – 3 głosy,                 „przeciw” – 1 głos,                 „wstrzymujących się” – 3 głosy 
 
- § 11 (Rozdział IV Programu) otrzymał brzmienie: „Prezydent Miasta w terminie 
do dnia 30 października 2009 roku opracuje i przedłoŜy Radzie Miasta projekt 
Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi i 
innymi organizacjami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na rok 2010, 
wraz     z informacją o realizacji programu za rok 2009 za trzy kwartały”  . 
„za” – 3 głosy,                 „przeciw” – 2 głosy,      „wstrzymujących się” – 2 głosy 
 
Komisja stosunkiem głosów: „za” – 6, „przeciw” 0, „wstrzymuj ących się” – 1  
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu 
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współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami pozarządowymi na rok 2009”, 
wraz  z przyjętymi poprawkami. 
 
Po wysłuchaniu wniosków komisji rozpoczęła się dyskusji, w której głos zabrali: 
Grzegorz Mankiewicz – nawiązując do treści  § 4 ust. 5 zaproponował aby w treści 
nie wymieniać przedstawicieli poszczególnych komisji do składu komisji konkursowej 
lecz dokonać zapisu ogólnego dot. przedstawicieli komisji branŜowych. 
Nawiązując do § 9 ust. 2 pkt 12) o treści:  
rozwój form pracy z rodziną, w tym opieki nad dziećmi i młodzieŜą (w ramach świetlic 
środowiskowo-socjoterapeutycznych), opieki nad osobami starszymi i niepełnosprawnymi 
(opieka pielęgnacyjna) oraz opieki paliatywnej (opieka lekarsko-pielęgniarska); 
zgłosił wniosek o wykreślenie zapisu „w ramach świetlic środowiskowo-
socjoterapeutycznych”. 
 
Zbigniew Peczkis poparł wnioskowane poprawki. 
 
Dariusz Jorg zwrócił uwagę na róŜnice w zapisach między programem przyjętym na 
rok 2008 i propozycją programu na rok 2009.  
W dalszej części zgłosił wniosek aby odrzucić proponowane do programu na rok 2009 
poprawki prezydenta miasta do § 4 ust. 5; § 6 ust. 3 oraz do § 9 ust. 2 pkt 3, 4, 8.  
 
Ryszard Masalski poinformował, Ŝe popiera wniosek zgłoszony przez Dariusza Jorga, 
jednak ma wątpliwości do tej części która spowoduje  skreślenie  punktów : 
Nr 3 o treści upowszechnianie turystyki alternatywnej i ekologicznej oraz  krajoznawstwa; 
Nr  4 o treści : współzawodnictwo szkół i aktywizacja środowisk młodzieŜowych w zakresie 

sportu i rekreacji; 
Nr 8 o treści  prowadzenie zajęć rozwijających zainteresowania i uzdolnienia mieszkańców; 
 
W dalszej części przypomniał i uzasadnił wniosek przyjęty przez Komisję Prawno-
Administracyjną o wprowadzenie do  § 9 ust. 2 punktu 14) o treści; „Wspieranie 
przedsięwzięć integrujących społeczeństwo między innymi w ramach grup integracji 
społecznej”; oraz aby w § 11 projektu programu datę 30 października 2009 r. 
zmienić na „15 listopada 2009 r.” 
Kontynuując wystąpienie zwrócił się z pytaniem  na temat realizacji  niektórych zadań 
ujętych w sprawozdaniu o realizacji programu za 2008 r.  
 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz wyjaśnił, Ŝe pełną informację dot.  realizacji zadań 
ujętych w programie na rok 2008 moŜe przedstawił w lutym 2009 r. a na dzień 
dzisiejszy radnym została przedłoŜona informacja dot. realizacji zadań za okres od 
stycznia do października br.  
 
Ryszard Masalski podzielił się obawami dot. realizacji zadania przez Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji, który nie jest  organizacją pozarządową oraz uzasadnił wniosek 
aby w § 11 projektu programu datę 30 października 2009 r. zmienić na „15 
listopada 2009 r.” 
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Z-ca Prezydenta Miasta Piotr Gabrysz i radca prawny Maciej Pająk  - powołując się na 
zapisy ustawy  o działalności poŜytku publicznego i wolontariacie – uzasadnili 
stanowisko o  braku podstaw do kwestionowania udziału MOSiR w programie.   
 
Wojciech Jagiełło podzielił się wątpliwościami do wniosku zgłoszonego przez 
Dariusza Jorga oraz zaproponował aby Rada zajęła stanowisko do wniosków 
wypracowanych przez komisje problemowe.  
 
Ryszard Pacułt podzielił się wątpliwościami do wniosku Ryszarda Masalskiego o 
wprowadzenie do  § 9 ust. 2 punktu 14) o treści; „Wspieranie przedsięwzięć 
integrujących społeczeństwo między innymi w ramach grup integracji społecznej” 
oraz zaapelował o skonkretyzowanie dyskusji. 
 
Joanna Urbanik-Kapka zaproponowała skreślenie punktu 4) o treści 
współzawodnictwo szkół i aktywizacja środowisk młodzieŜowych w zakresie sportu i 
rekreacji, gdyŜ  zakres pokrywa się z punktem 2) o treści : organizacja imprez 
sportowo – rekreacyjnych dla mieszkańców Kędzierzyna – Koźla 
Ponadto nawiązując wniosku Dariusza Jorga zaproponowała aby osobno głosować 
nowe propozycje zmian do projektu programu. Na zakończenie  zgłosiła wniosek aby 
punkt 13) otrzymał treść działania związane z propagowaniem ochrony przyrody,  
środowiska i ekologii (w projekcie jest zapis działania związane z propagowaniem 
ochrony przyrody i  środowiska). 
 
Radca prawny Maciej Pająk nawiązując do wniosku Dariusza Jorga i innych 
przedstawionych w trakcie dyskusji poprosił o ich pisemne zredagowanie, w celu 
zweryfikowania treści, usystematyzowania a następnie  poddanie pod głosowanie.  
 
Zbigniew Peczkis ponownie poparł wniosek Dariusza Jorga.  
 
Dariusz Jorg odczytał proponowany wniosek: 
1. - § 4 ust. 5 (Rozdział II Programu) przyjmuje  brzmienie: „Oferty na  prowadzenie 
zadań publicznych w ramach konkursu opiniować będzie Komisja Konkursowa,                  
w której skład wchodzą takŜe przedstawiciele komisji stałych Rady Miasta tj. Komisji 
Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych                  
i Rodziny Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle powołanych przez te komisje. Skład Komisji 
Konkursowej zatwierdza Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle”.   
 
2. - § 6 ust. 3 projektu Programu przyjmuje brzmienie: „ Prezydent Miasta moŜe 
zwołać forum organizacji pozarządowych działających na obszarze Gminy  w celu 
zebrania ich opinii i wniosków. Do uczestnictwa w forum Prezydent Miasta zaprasza 
pisemnie przedstawicieli stałych komisji problemowych Rady Miasta Kędzierzyn-
Koźle” .  
 
3. -  w § 9 ust. 2 skreśla się punkty;  3, 4, 8. i 13 
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4. - w § 11 projektu programu datę 30 października 2009 r. zmienić na „15 
listopada 2009 r.” 

 
W dalszej dyskusji na temat wniosków do tej pory sformułowanych i przedstawionych 
na sesji  wypowiedzieli się:  Ryszard Masalski, Ryszard Pacułt, Dariusz Jorg, Joanna 
Urbanik-Kapka i  radca prawny Maciej Pająk. 
 
Wojciech Jagiełło zgłosił wniosek  aby Rada odrzuciła wszystkie wnioski złoŜone  
przez komisje problemowe i  radnych a następnie rozpoczęła na nowo dyskusję z 
moŜliwością ponownego wnioskowania: 
„za” wnioskiem oddano 14 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 1 głos. 
 
Następnie radni na nowo przedstawili swoje propozycje wniosków: 
Dariusz Jorg odczytał proponowany wniosek: 
1. - § 4 ust. 5 (Rozdział II Programu) przyjmuje  brzmienie: „Oferty na  prowadzenie 
zadań publicznych w ramach konkursu opiniować będzie Komisja Konkursowa,                  
w skład  której wchodzą takŜe przedstawiciele komisji stałych Rady Miasta tj. Komisji 
Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej oraz Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych                  
i Rodziny Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle powołanych przez właściwą komisję. Skład 
Komisji Konkursowej zatwierdza Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle”.   
 
2. - § 6 ust. 3 projektu Programu przyjmuje brzmienie: „ Prezydent Miasta moŜe 
zwołać forum organizacji pozarządowych działających na obszarze Gminy  w celu 
zebrania ich opinii i wniosków. Do uczestnictwa w forum Prezydent Miasta zaprasza 
pisemnie przedstawicieli stałych komisji problemowych Rady Miasta Kędzierzyn-
Koźle” .  
 
3. -  w § 9 ust. 2 skreśla się punkt  3, 4, 8 i 13. 
 
4. - w § 11 projektu programu datę 30 października 2009 r. zmienić na „15 

listopada 2009 r.” 
 
Joanna Urbanik-Kapka przedstawiła wniosek aby punkt 13) w § 9 otrzymał treść : 
„działania związane z propagowaniem ochrony przyrody,  środowiska i ekologii” 
 
Radca prawny Maciej Pająk nawiązując do wniosku Dariusza Jorga w sprawie treści 
§ 4 ust. 5 zaproponował zmodyfikowanie części zapisu w taki sposób aby nie 
wymieniać komisji Rady Miasta lecz wskazać, Ŝe w skład komisji konkursowej będzie 
wchodził między innymi przedstawiciel  komisji stałej Rady Miasta właściwej ze 
względu na przedmiot konkursu, wyznaczony przez tą komisję. 
 
Dariusz Jorg zgodził się z sugestią radcy prawnego. 
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Ryszard Masalski zaproponował wniosek o wprowadzenie do  § 9 ust. 2 punktu 14) o 
treści; „Wspieranie przedsięwzięć integrujących społeczeństwo między innymi w 
ramach grup integracji społecznej”; 
 
Grzegorz Mankiewicz zgłosił wniosek aby punkt 12) w § 9 otrzymał treść: 
rozwój form pracy z rodziną, w tym opieki nad dziećmi i młodzieŜą, opieką nad 
osobami starszymi i niepełnosprawnymi (opieka pielęgnacyjna) oraz opieki 
paliatywnej (opieka lekarsko-pielęgniarska). 
 
Po 10-cio minutowej  przerwie (od 21.10 do 21.20), w trakcie której radni 
sformułowali pisemne wnioski -  prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał pod 
głosowanie kolejno wnioski: 
 
zgłoszone przez Dariusza Jorga: 
1. aby  § 4 ust. 5 (Rozdział II Programu) otrzymał brzmienie:  

Oferty na prowadzenie zadań publicznych w ramach konkursu opiniować będzie 
Komisja Konkursowa, której skład zatwierdza Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
W skład Komisji Konkursowej Prezydent Miasta powołuje członka komisji stałej Rady 
Miasta właściwej ze względu na przedmiot konkursu, wyznaczonego przez tą komisję. 

„za” oddano 15 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 głos. 
 

2. aby § 6 ust. 3 otrzymał treść : „Prezydent Miasta moŜe zwołać forum organizacji 
pozarządowych działających na obszarze Gminy w celu zebrania ich opinii i wniosków. 
Do uczestnictwa w forum Prezydent Miasta zaprasza pisemnie przedstawicieli stałych 
komisji problemowych Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.” 

„za” oddano 16 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 
3. -  w § 9 ust. 2 skreśla się punkt  3, 4, 8 i 13. 
„za” oddano 13 głosów, 
„przeciw” 4 
„wstrzymujących się” 0. 
 
4. - w § 11 projektu programu datę 30 października 2009 r. zmienić na „15 

listopada 2009 r.” 
„za” oddano 17 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 

 
Po przyjęciu wniosku nr 3 proponowana przez Joanne Urbanik-Kapkę zmiana treści 
punktu 13)  stała się bezprzedmiotowa. 
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5. wniosek Ryszarda Masalskiego o wprowadzenie do  § 9 ust. 2 kolejnego punktu 
o treści; „Wspieranie przedsięwzięć integrujących społeczeństwo między innymi w 
ramach grup integracji społecznej” 
„za” oddano 6 głosów, 
„przeciw” 6, 
„wstrzymujących się” 4. 
Wniosek nie uzyskał akceptacji Rady. 
 
6. wniosek Grzegorza Mankiewicza aby w § 9 dotychczasowy pkt.12) otrzymał treść: 
rozwój form pracy z rodziną, w tym opieki nad dziećmi i młodzieŜą, opieką nad osobami 
starszymi i niepełnosprawnymi (opieka pielęgnacyjna) oraz opieki paliatywnej (opieka 
lekarsko-pielęgniarska). 
„za” oddano 12 głosów, 
„przeciw” 5, 
„wstrzymujących się” 2. 
 

Następnie przewodniczący obrad Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z 
organizacjami pozarządowymi na rok 2009” 
wraz z przyjętymi poprawkami: 
 „za” oddano 18 głosów, 
„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się”0. 
 

Uchwała Nr XXXIII/408/08 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle  
z dnia 27 listopada 2008 r. 

w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z 
organizacjami pozarządowymi na rok 2009” 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
 
Ad 7.4. 
 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad wynajmowania 
lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy, 
 
Przewodniczący Komisji ZSSiR Rafał Olejnik i Komisji Prawno-Administracyjnej 
Dariusz Jorg poinformowali o pozytywniej opinii projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie określenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu gminy. 
 
Ryszard Masalski poinformował, Ŝe nie wnosi uwag do propozycji zmian ujętych w 
projekcie uchwały i  jednocześnie proponuje uzupełnienie tekstu o pięć dalszych 
zmian. 
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Po odczytaniu i uzasadnieniu  pierwszej proponowanej zmiany o treści: 
W § 8 dodaje się ust. 6 w brzmieniu: 

„6. Na wniosek osób na stałe zameldowanych w lokalach mieszkalnych 
zarządzanych przez gminę Kędzierzyn-Koźle bez zlecenia, spełniających kryteria 
uprawiające do nawiązania z nimi umowy najmu na czas nieoznaczony, o wstąpienie 
w najem przedmiotowych lokali, w przypadku gdy zmarł lub wymeldował się 
właściciel lub najemca, umowy o których mowa moŜna zawierać w pierwszej 
kolejności.” 
 
-głos zabrał radca prawny Maciej Pająk , który przedstawił swoje wątpliwości dot. 
głosowania proponowanych zmian w przypadku, gdy radni nie dysponują tekstem 
uchwały do którego proponowane  są zmiany. Odnosząc się do wniosku Ryszarda 
Masalskiego poinformował, Ŝe nie potrafi stwierdzić  czy wniosek jest zgodny z 
prawem, czy sprzeczny, gdyŜ treść wniosku jest niezrozumiała – jest mowa o 
właścicielu i najemcy lokalu. Na zakończenie poinformował, Ŝe  Ryszard Masalski 
występował juŜ z takim wnioskiem i uzyskał analogiczną opinię prawną. 
 
Ryszard Masalski poinformował, Ŝe wykreśla słowo „wła ściciela” 
 
W dalszej części przedstawił i uzasadnił kolejne propozycje wprowadzenia zmian do 
uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie określenia zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy, 
W § 10 ust 1 pkt 2) dodaje się literę f) w brzmieniu: 
„f) jeŜeli najemca występuje o zamianę dotychczasowego zajmowanego mieszkania 
na większe, na skutek tego iŜ w dotychczasowym lokalu zamieszkuje razem z 
dziećmi w jednym pomieszczeniu.” 
 
 W § 12 ust1. dodaje się pkt. 5) w brzmieniu: 
„5) które nieprzerwanie zamieszkiwały w lokalach mieszkalnych zlokalizowanych w 
Kędzierzynie – Koźlu, będących w latach 90 XX wieku własnością Państwowego 
Przedsiębiorstwa śegluga na Odrze, które potem przekazane zostały Nagro – Dom – 
sp. zoo. która to sprzedała je prywatnym właścicielom, ale nie najemcom, a którym 
wskutek działań właścicieli Sąd zasądził eksmisję.”   
 
 W § 17 dodaje się ust 9 i 10 w brzmieniu: 
„9. Na wniosek najemcy lokalu mieszkalnego, z którym została zawarta umowa 
najmu na czas nieokreślony, spełniającym warunki określone w  § 14 ust 2 Prezydent 
Miasta moŜe przedmiotowy lokal wprowadzić do wykazu lokali socjalnych; wówczas 
z wnioskodawcą zawiera się umowę najmu na wzmiankowany lokal na czas 
określony. 
10. Na wniosek osoby przebywającej w lokalu socjalnym bez tytułu prawnego 
spowodowanego nie spełnieniem kryteriów do nawiązania z nią umowy najmu na 
przedmiotowy lokal ale spełniający kryteria do nawiązania umowy najmu na czas 
nieokreślony i nie zalegającej z opłatami odszkodowawczymi oraz za media, 
wykazujący się dochodem umoŜliwiającym opłacanie czynszu ustalonego dla lokali 
przeznaczonych pod wynajem na czas nieoznaczony, Prezydent Miasta 
wzmiankowany lokal moŜe wykreślić z wykazu lokali socjalnych; wówczas z 
wnioskodawcą zawiera się umowę najmu na czas nieokreślony.” 
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Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt poparł uwagę radcy prawnego oraz 
przypomniał, Ŝe Komisja Prawno-Administracyjna odrzuciła zmiany wnioskowane 
przez Ryszarda Masalskiego. 
 
Uwagę przedmówcy poparł Dariusz Jorg, Przewodniczący Komisji Prawno-
Administracyjnej.  
 
Grzegorz Mankiewicz zgłosił i uzasadnił wniosek aby w ust. 5 zmienić zapis „co 
najmniej 10 lat” na „co najmniej 5 lat” . 
Po uwzględnieniu wniosku ust. 5 otrzymałby treść: 

„5. Na pisemny wniosek osoby, zamieszkałej w lokalu, którego najemca zmarł, a która nie 
wstąpiła w stosunek najmu z mocy prawa, nawiązuje się umowę najmu tego lokalu, jeŜeli osoba ta 
jest rodzicem albo pełnoletnim bratem, siostrą lub wnukiem zmarłego najemcy , nie posiada ona lub 
jej małŜonek tytułu prawnego do innego lokalu mieszkalnego, zamieszkiwała z najemcą do chwili 
jego śmierci przez co najmniej 5 lat oraz spełnia określone w uchwale warunki do wynajęcia lokalu 
mieszkalnego. 

 
Dariusz Jorg poinformował, Ŝe Komisja Prawno-Administracyjna analizowała ten 
zapis i przyjęła zapis proponowany przez prezydenta miasta, tj. 10 lat. 
 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz uzasadnił proponowany zapis co najmniej 10 lat 
 
Ponadto w dyskusji głos zabrali: 
Ryszard Pacułt, Wojciech Jagiełło, Zbigniew Barszcz – radni dzielili się swoimi 
wątpliwościami w sprawie wnioskowanych przez Ryszarda Masalskiego zmian – 
podkreślano, Ŝe proponowane zmiany przez Ryszarda Masalskiego znacznie odbiegają 
tematycznie od zmian zaproponowanych przez prezydenta miasta. W związku z tym 
radny powinien złoŜyć odrębny projekt uchwały, który będzie przedstawiony Radzie 
po zasięgnięciu  opinii prawnej i komisji problemowych.  
 
Ryszard Masalski poinformował o wycofaniu pakietu wnioskowanych zmian, 
jednocześnie zwrócił się z prośbą do Rady aby wystąpiła z wnioskiem do prezydenta 
miasta o spowodowanie udzielenia pomocy prawnej w poprawnym zredagowaniu  
projektu uchwały zawierającym wycofane propozycje. 
 
Radca prawny Maciej Pająk zapewnił, Ŝe wielokrotnie słuŜył pomocą i radą prawną 
przy opiniowaniu inicjatyw uchwałodawczych. Jednak jeŜeli Ryszard Masalski forsuje 
koncepcje niezgodne z prawem to w takich przypadkach nie moŜe słuŜyć pomocą 
prawną.  
 
Ryszard Masalski potwierdził słowa radcy prawnego, Ŝe duŜo czasu poświęcił jego 
inicjatywom. Jednocześnie ponowił wniosek aby Rada wystąpiła z wnioskiem do 
prezydenta miasta o spowodowanie by radca prawny udzielił pomocy przy 
redagowaniu projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie 
określenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
gminy. 
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Zbigniew Barszcz zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania: 
Wniosek poparł Ryszard Pacułt 
„za” oddano 17 głosów, 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 0. 
 
Drugie głosowanie dotyczyło wniosku Grzegorza Mankiewicza o zmianę zapisu w ust. 
5  „co najmniej 10 lat” na „co najmniej 5 lat” ; 
„za” wnioskiem oddano 2 głosy, 
„przeciw” 15, 
„wstrzymujących się” 0. 
Wniosek został odrzucony. 
 
Kolejne głosowanie dotyczyło podjęcia uchwały: 
„za” oddano 18 głosów, 
„przeciw” i „wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr  XXXIII/409//08                        

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 27 listopada 2008 roku 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad wynajmowania lokali  

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
Następnie prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie wniosek 
Ryszarda Masalskiego aby Rada wystąpiła do prezydenta miasta o spowodowanie 
udzielenie przez radcę prawnego pomocy przy redagowaniu projektu uchwały 
uwzględniającym propozycje zmian do uchwały w sprawie określenia zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 
 „za”  oddano 6 
„przeciw” 7 
„wstrzymujących się” 3 głosy. 
Wniosek nie uzyskał akceptacji Rady.  
 
Ad 7.5 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wykazu 
komunalnych mieszkań słuŜbowych wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy z 
przeznaczeniem do wynajmowania na czas trwania stosunku pracy, 
 
Przewodniczący Komisji ZSSiR Rafał Olejnik poinformował, Ŝe komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Po upewnieniu się, Ŝe nikt nie zgłasza się do dyskusji – przewodniczący obrad 
Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie projekt uchwały: 
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„za”  oddano 16 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0 
 

Uchwała Nr   XXXIII/410/08 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 27 listopada 2008 roku 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wykazu komunalnych mieszkań słuŜbowych 
wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy z przeznaczeniem do wynajmowania 
na czas trwania stosunku pracy. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad 7.6. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dot. ustalenia cen za usługi przewozowe 
środkami miejskiego transportu zbiorowego, 
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, Ŝe  
komisja pozytywnie zaopiniowała wariant II uwzględniający wzrost 20% cen biletów 
jednorazowych i karnetów oraz przyjęła wniosek Dariusza Jorga o zmianę 
proponowanej podwyŜki cen biletów miesięcznych z 10% na 15%. 
 
Ryszard Masalski podzielił się swoimi spostrzeŜeniami dot. funkcjonowania MZK – 
jako stały pasaŜer stwierdza, Ŝe autobusy MZK w większości przypadków „przewoŜą 
powietrze”, dlatego uwaŜa, Ŝe zamiast dotować MZK wygospodarowane środki naleŜy  
przeznaczyć na rozwój miasta. Jego zdaniem niewielkie zainteresowanie mieszkańców 
usługami MZK wynika z braku organizacji świadczonych usług, np. synchronizacja 
kursów autobusów MZK z kursami pociągów. Inne elementy, które wpłynęły na 
spadek liczby pasaŜerów to zmiana środka komunikacyjnego (rower, samochód) oraz 
zmiana miejsca zamieszkania (wyjazd do innej miejscowości). W związku z tym 
naleŜy zastanowić się nad moŜliwością zmniejszenia liczby kursów MZK,  sposobem 
finansowania MZK oraz koncepcją dot. prywatyzacji MZK. 
 
Ryszard Pacułt nie zgodził się z sugestią dot. zmniejszenia liczby kursów autobusów 
MZK.  
 
Wojciech Kapka podkreślił potrzebę restrukturyzacji MZK. 
 
Andrzej Kopeć zgodził się z opinią dot. potrzeby zmniejszenia dotacji MZK z budŜetu 
miasta oraz  poparł wypowiedź dot. podwyŜkę cen biletów. 
 
Zbigniew Barszcz podzielił się uwagę, Ŝe dyskusja odbiega od tematu, dlatego prosi o 
jej zakończenie i przystąpienie do głosowania.  
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Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt zwrócił się z pytaniem, czy 
prezydent zaakceptował zmiany zawnioskowane przez Komisję Finansowo-
Gospodarczą. 
 
Z-ca Prezydenta Piotr Gabrysz poinformował, Ŝe Prezydent Miasta akceptuje wariant I 
zakładający 15% wzrost cen biletów jednorazowych i 10% cen biletów miesięcznych.  
 
Prowadzący obrady Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
Finansowo-Gospodarczej dot. wzrostu cen biletów jednorazowych i karnetów o 20% 
oraz dot. 15% wzrostu cen biletów miesięcznych.  
„za” oddano 14 głosów, 
„przeciw” 4, 
„wstrzymujących się 0. 
 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z przyjętym wnioskiem 
Komisji Finansowo-Gospodarczej: 
„za” oddano 15 głosów, 
„przeciw” 3, 
„wstrzymujących się 0. 
 

Uchwała Nr XXXIII/411/08 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle 
z dnia  27 listopada  2008 r.  

 
zmieniająca uchwałę nr XLIX/656/06 Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle z dnia 29 

czerwca 2006 r. w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe środkami miejskiego 
transportu zbiorowego. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad 7.7. 
 

Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku sprzedaŜy w trybie 
przetargowym nieruchomości połoŜonej przy ul. Mostowej – działka nr 46/7. 
 
Po wysłuchaniu pozytywnych opinii Komisji Finansowo-Gospodarczej i Komisji 
Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego oraz upewnieniu się, ze nikt nie 
zgłasza uwag – przewodniczący obrad Grzegorz Chudomięt poddał projekt uchwały 
pod głosowanie: 
„za” oddano 17 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się 0. 

Uchwała Nr XXXIII/412/08 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn - Koźle 
z dnia 27 listopada 2008 r.  
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w sprawie zwolnienia z obowiązku sprzedaŜy w trybie przetargowym nieruchomości 
połoŜonej przy ul. Mostowej – działka nr 46/7 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

 
Ad 8 
 
8.1. Podjęcie uchwał w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na rok 2009:, 

 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował o  
wnioskach przyjętych przez komisję: 
 
1) wniosek złoŜony przez Zbigniewa Barszcza aby stawka podatkowa od budynków 

mieszkalnych lub ich części, wynosiła 0,47 zł. od 1m2 powierzchni uŜytkowej  
(projekt uchwały zakłada 0,49 zł.)     

 
2) wniosek złoŜony przez Andrzeja Kopcia aby stawka podatku od budynków lub ich 

części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 
mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej, 
wynosiła 16,77 zł od 1m2 powierzchni uŜytkowej 

(projekt uchwały zakłada 17,10 zł. 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z przyjętymi poprawkami. 
 
Następnie radni obejrzeli slajdy przygotowane przez Skarbnika Miasta Alinę Janik 
obrazujące stawki podatkowe obowiązujące w innych gminach i w Kędzierzynie-
Koźlu 
 
Po prezentacji Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Chudomięt  zwrócił się z 
prośba aby podobne informacje przedkładać radnym w formie pisemnej wraz z 
projektami uchwał, co umoŜliwi ich przeanalizowanie. 
 
Andrzej Kopeć  pozytywnie wypowiedział się na temat prezentacji.  
 
Dariusz Jorg na wstępnie zwrócił uwagę na róŜne uwarunkowania w gminach o 
charakterze miejskim i wiejskim, co nie zostało uwzględnienie w opracowanej 
prezentacji. 
W dalszej części poruszył temat kształtowania polityki mieszkaniowej gminy oraz 
podkreślił potrzebę stworzenia zachęt dla inwestorów. 
 
Andrzej Kopeć zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji; 
„za” oddano 15 głosów, 
„przeciw”  2, 
„wstrzymujących się” 1 głos 
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Następnie przewodniczący obrad Grzegorz Chudomięt poddał pod głosowanie 
kolejno: 
1. wniosek  aby stawka podatkowa od budynków mieszkalnych lub ich części, wynosiła 
0,47 zł. od 1m2 powierzchni uŜytkowej;  
„za” oddano 15 głosów, 
„przeciw”  3, 
„wstrzymujących się” 0 głos. 

 
2. wniosek aby stawka podatku od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem 
działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na 
prowadzenie działalności gospodarczej, wynosiła 16,77 zł od 1m2 powierzchni uŜytkowej 
„za” oddano 11 głosów, 
„przeciw”  5, 
„wstrzymujących się” 2 głos 
 
Kolejne głosowanie dotyczyło podjęcia  uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości wraz z przyjętymi poprawkami: 
„za” oddano 13 głosów, 
„przeciw”  3, 
„wstrzymujących się” 2 głosy 
 

Uchwała Nr XXXIII/413/08 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 27 listopada 2008r. 

 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

 
8.2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek opłaty 

od posiadania psów, terminów płatności i sposobu jej poboru. 
 
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, Ŝe 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Po upewnieniu się, ze nikt nie zgłasza uwag – przewodniczący obrad Grzegorz 
Chudomięt poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 17 głosów, 
„przeciw” 0, 
„wstrzymujących się 0. 
 

Uchwała Nr XXXIII/414/08 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 27 listopada 2008r. 
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zmieniająca uchwałę w sprawie wysokości stawek opłaty od posiadania psów, terminów 
płatności i sposobu jej poboru 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad 9  
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na rok 2008. 
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Wojciech Kapka poinformował, Ŝe 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ryszard Masalski przedstawił swoje zastrzeŜenia dot. pozycji, w której wymienione 
jest zadanie pn. „Rewitalizacja i termomodernizacja budynku Urzędu Miasta przy ul. 
Piramowicza 32” – jego zdaniem zadanie to powinno być wykreślone z  zadań 
wieloletnich. Przypomniał, Ŝe w dyskusji - prowadzonej przy wprowadzaniu tego 
zadania jako zadanie wieloletnie - padała deklaracja, Ŝe łatwiej będzie zdobyć środki 
zewnętrzne, które wspomogą współfinansowanie tego zadania. 
 
Dariusz Jorg nawiązując do zadania pn. „Rewitalizacja i termomodernizacja budynku 
Urzędu Miasta przy ul. Piramowicza 32” – zaproponował aby podjąć próby 
przeprowadzenia negocjacji z wykonawcą zadania i  rozłoŜyć wydatki zaplanowane w 
2009 r. na okres dwóch lat.   
 
Do wypowiedzi Ryszarda Masalskiego i Dariusza Jorga odniosła się Z-ca Prezydenta 
Brygida Kolenda-Łabuś – potwierdziła deklarację w sprawie ubiegania się o środki 
zewnętrzne, przypomniała o warunkach jakie naleŜy spełnić przy ubieganiu się o 
dotację oraz  uzasadniła  zapis dot. zabezpieczenia całości kwoty w budŜecie zadań 
wieloletnich. Wyraziła obawy, Ŝe propozycja Dariusza Jorga wykracza poza 
kompetencje Rady i wchodzi w kompetencje prezydenta miasta.  Podzieliła się 
równieŜ wątpliwościami, czy przyjęcie propozycji Dariusza Jorga nie spowoduje  
złamania przepisów ustawy o zamówieniach publicznych – przypomniała, Ŝe terminy i 
kwoty płatności określone w ogłoszeniu były istotnym elementem w specyfikacji 
warunków zamówienia na realizację zadania „Rewitalizacja i termomodernizacja budynku 
Urzędu Miasta przy ul. Piramowicza 32”. Na zakończenie poinformowała, Ŝe przekaŜe 
prezydentowi apel przedstawiony przez  Dariusza Jorga. 
 
Ponadto w dyskusji na temat sposobu finansowania ww. zadania udział wzięli: 
Zbigniew Peczkis, Wojciech Kapka, Andrzej Kopeć, Grzegorz Mankiewicz, Dariusz 
Jorg. 
Do głosów z dyskusji odniosła się Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Chudomięt zgłosił 10-cio minutową przerwę. (od 
23.10 do 23.20) 
Po przerwie i stwierdzeniu kworum Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz 
Chudomięt poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
 
„za” oddano 8 głosów, 
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„przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 6. 
 

Uchwała Nr  XXXIII/415/08   
 

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia  27 listopada 2008r.      

w sprawie zmian w budŜecie miasta na rok 2008  
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 

 
Ad 10 
 
Wprowadzenie zmian w składach osobowych komisji problemowych 
 
Grzegorz Mankiewicz  złoŜył rezygnacje z prac w Komisji Strategii i Rozwoju: 
„za” przyjęciem rezygnacji oddano 15 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 głos 
 

Uchwała Nr  XXXIII/416/08    
 

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia  27 listopada 2008r.      

 
w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Strategii i Rozwoju 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
 
Andrzej Stypułkowski złoŜył  rezygnację z prac w Komisji Rewizyjnej oraz 
zgłosił akces do prac w Komisji Strategii i Rozwoju 
„za” przyjęciem rezygnacji oddano 17 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” . 
 

Uchwała Nr  XXXIII/417/08    
 

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia  27 listopada 2008r.      

 
w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
„za” przyjęciem wniosku o wprowadzenie Andrzeja Stypułkowskiego do składu 
Komisji Strategii i Rozwoju oddano 17 głosów, 
„przeciw” 0 , wstrzymujących się 0. 
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Uchwała Nr  XXXIII/418/08    

 
Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 

z dnia  27 listopada 2008r.      
 

w sprawie uzupełnienia składu Komisji Strategii i Rozwoju 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
 
Andrzej Kopeć zgłosił akces do prac w Komisji Rewizyjnej: 
„za” oddano 17 głosów, 
„przeciw” 0 , wstrzymujących się 0. 
 

Uchwała Nr  XXXIII/419/08    
 

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia  27 listopada 2008r.      

 
w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Rewizyjnej 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad 11 
 
Wolne wniosku 
 
Ryszard Pacułt  złoŜył wniosek w sprawie umieszczenia na rynku kozielskim i 
przyległych ulicach tablic zakazujących karmienia gołębi, a następnie karanie 
mandatami osób naruszających tern zakaz. Uzasadniając wniosek zwrócił uwagę na 
uciąŜliwości wynikające z zabrudzenia odchodami elewacji budynków, płyty rynku i 
chodników okolicznych ulic. 
 
Dariusz Jorg wyraził obawy, Ŝe samo umieszczenie tablic w niewielkim stopniu 
wpłynie na poprawę estetyki rynku, gdyŜ do tematu naleŜy podejść kompleksowo np. 
podjąć działania w celu likwidacji gołębników zlokalizowanych w miejscach 
niedozwolonych, w budynkach mieszkalnych oraz zlecić okresowe sprzątanie wraz 
z myciem płyty rynku. 
 
Z-ca Prezydenta Brygida Kolenda-Łabuś zaproponowałaby aby wnioskodawca 
wycofał wniosek, gdyŜ na dzień dzisiejszy nie ma podstaw prawnych do 
egzekwowania zakazu karmienia gołębi. Jednocześnie zadeklarowała rozpoznanie 
moŜliwości wprowadzenia stosownych zapisów do uchwały Rady Miasta w sprawie 
regulaminu utrzymania czystości  i porządku w mieście. Odpowiedź zostanie 
udzielona na następnej sesji. 
Ryszard Pacułt wycofał wniosek. 
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Dariusza Jorga złoŜył dwa wnioski: 

1. dot. przekazania radnym projektu budŜetu miasta na rok 2009 w formie 
elektronicznej, czyli w arkuszu kalkulacyjnym  exel 

wniosek został przyjęty stosunkiem głosów : „za” 13, „przeciw” 2, „wstrzymujących się” 
1 głos  

 
2. aby w nadchodzącym tygodniu przekazać radnym wstępną informację dot. 

zadań ujętych w budŜecie miasta na rok 2008 a o których wiadomo, Ŝe nie będą 
wykonane w 2008 r., lub których wykonanie przypadanie na grudzień br. oraz 
tych zadań, które znajdą się w środkach niewygasających. 

 wniosek został przyjęty jednogłośnie, tj. „za” oddano 16 głosów) 
 
Wojciech Kapka przedstawił wniosek Komisji Finansowo-Gospodarczej  o 
przedstawienie kwot dochodów gminy z podatków od nieruchomości (w projekcie 
budŜetu) i rzeczywistych kwot uzyskanych z tego podatku w danym roku budŜetowym 
na przestrzeni ostatnich 5 lat  
wniosek został przyjęty stosunkiem głosów : „za” 14, „przeciw” 1, „wstrzymujących się” 
1 głos.  
 
Ryszard Pacułt zwrócił się z pytaniem w sprawie planowanego terminu grudniowej 
sesji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Chudomięt  poinformował o wstępnych ustaleniach 
wypracowanych na posiedzeniu komisji finansowej dot. zwołania  sesji budŜetowej w 
pierwszej połowie stycznia 2009 r.  Natomiast grudniową sesję planuje zwołać na 
dzień 30 grudniu a porządek obrad będzie uwzględniał między innymi :  
- wykaŜ zadań, których środki nie wygasają z upływem 2008 r.   
- projekt uchwały w sprawie strategii rozwoju miasta, 
- projekt uchwały dot.  programu gospodarowania zasobem mieszkaniowym gminy. 
Z sali padły propozycje aby sesję grudniową zwołać na dzień 29.12. 
 
Ad 12 
 
W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad – Przewodniczący Rady 
Miasta Grzegorz Chudomięt zamknął sesję  Nr XXXIII/08 Rady Miasta Kędzierzyn-
Koźle. 
 

Przewodniczący obrad 
Grzegorz Chudomięt 

 

Sesja zakończyła się o godz. 23.35. 

 
Protokółowała  H. Olkowska 
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